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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

dr. Kövér László ,
az Országgyű lés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
46/1994. (IX 30.) OGY határozat 91 . §-ára kérdést kívánunk benyújtani Varga Mihály
nemzetgazdasági miniszter úrhoz :

„Mikor lesz rend a kereskedőházak környékén? ”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A külgazdasági államtitkár 2013 . október 4-én a kkv-k külpiacra jutását segítő , négy pillérre
épülő programot hirdetett. A program részleteit ismertetve elmondta, hogy hét magyar
kereskedőház működik majd a kkv-k piacra jutásának segítésére, ebb ől három Bakuban,
Moszkvában és Asztanában - már létrejött, egy november 17-én nyílik Pekingben ; Abu-
Dzabiban, Rijádban és Isztambulban pedig az év végéig hozzák létre ezeket az intézményeket .

A kkv-k magyarországi exportképességének megerősítése fontos, ugyanis a magyar gazdaság eg y
nyitott, exportorientált gazdaság, így növekedésének mértéke nagyban függ az
exportteljesítménytől . Bár a kkv-k a magyar munkavállalók 75 százalékát foglalkoztatják, a z
exportteljesítményből csak 20 százalékban részesülnek, ha a magyar tulajdonú kkv-kat nézzük,
akkor ez a szám csak 11 százalék .

A külgazdasági stratégia részeként az exportképesség megteremtését szolgáló új programok ,
intézkedések közé tartozik a Kereskedőház projekt, mely a 2013 . évtő l önálló fejezeti kezelés ű
elő irányzatként jelenik meg. A kereskedőház integrátor jellegű szervezet, amelynek létrehozása a
hazai KKV-k külpiacokra jutásának segítését célozza, a forráshiánnyal, piaci és idegen nyelv i
ismeretek hiányával, külkereskedelmi gyakorlat hiányával jellemezhet ő termelőktől gyűjtve össze
az árukat, és juttatva el azokat a piacokra . Erre a 2013 . évi költségvetés 3150 millió forintot
biztosított.
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A kereskedőházak megnyitásához 2011-ben még hatalmas reményeket fűzött a kormányzat.
Az elképzelés szerint a stratégia egyik kulcseleme a külföldi – keletre irányuló – kereskedő
központok megnyitása, ezeknek kellene összefogniuk azon magyar kkv-kat, melye k
exportképesek, de valamilyen oknál fogva eddig a kivitellel problémáik voltak . Az első
kereskedőház csak tavaly decemberben nyílt meg. Éppen ezért a Minisztériumban nem tűnnek
elégedettnek a működésükkel . Igaz, a központok nem is a korábban bejelentett ütemben nyílnak .

A keleti nyitásra alapozó kereskedőházak azonban egyenlőre egymás konkurenciái is . Hiszen
például Moszkvában több magántulajdonú keresked őház mellett megalakult már a többségi
állami tulajdonú, de továbbra is működik a kereskedőházakkal hasonló céllal a magyar
kereskedelmi képviselet is . Továbbá Kínában is a többségi állami tulajdonú mellett már
megalakult magántulajdonú kereskedőház is, de ugyanez igaz az azeri viszonylatra is .

Egyes hírek szerint a magyar állam úgy vágna rendet a keresked őházak káoszában, hogy
tulajdont szerez a magáncégekben .

Ezért kérdezzük Tisztelt Miniszter Urat :

• Mi a konkrét feladata a Magyar Nemzeti Kereskedőház Zrt-nek?
• Akar-e a magyar állam tulajdonhányadot szerezni azokban a kereskedőházakban, melyek

tő lük függetlenül alakultak?
• Akarják-e a magántulajdonú kereskedőházakat állami pénzbő l támogatni?
• A 3 millió forint törzstőkéjű Kereskedőház Kft-k esetében mire elegendő ez az összeg?
• Hány kkv-n segítettek a létrehozott Kereskedőházak?

Budapest, 2013. október!'

Tóth Csaba
(MSZP)

országgyű lési képviselő
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